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Spørgsmål nr. 314 (Alm. del) fra Folketingets Transport-, Bygnings- og 

Boligudvalg: 

”Vil ministeren oplyse, hvor mange bøder der på årsbasis gives 

til lastbiler, som overtræder hastighedsgrænsen?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en ud-

talelse fra Rigsadvokaten, der har oplyst følgende:

”Til brug for besvarelsen af spørgsmålet har Rigsadvokaten un-

dersøgt muligheden for ved elektronisk udtræk fra politiets sags-

styringssystem (POLSAS) at tilvejebringe oplysninger om an-

tallet af bøder, der på årsbasis gives til lastbiler, som overtræder 

hastighedsgrænsen.

POLSAS er et journaliserings- og sagsstyringssystem, der er op-

bygget således, at der journaliseres på en gerningskode, der 

knytter sig til en lovovertrædelse. I forbindelse med sagens af-

slutning registreres endvidere en afgørelsestype, som angiver 

straffesagens resultat. POLSAS vil således kunne bruges som et 

redskab til at oplyse blandt andet, hvor mange anmeldelser eller 

afgørelser der vedrører en given lovovertrædelse. Det vil deri-

mod ikke uden videre være muligt at trække data af mere detal-

jeret karakter.

POLSAS indeholder ikke en eller flere gerningskoder, der alene 

omhandler hastighedsovertrædelser begået af lastbiler. Det er 

derfor ikke muligt ved elektronisk udtræk at tilvejebringe nær-

mere oplysninger om antallet af bøder, der på årsbasis gives til 

lastbiler, som overtræder hastighedsgrænsen. Tilvejebringelse 

af sådanne oplysninger vil forudsætte en ressourcekrævende 

manuel gennemgang af alle sager om hastighedsovertrædelser.”
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